

## CEP – KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

Report LXIV – (February 15, 2024 – February 22, 2024)

### **February 15:**

- **an-Naba' 430 – Statements by ISWAP – 26 Nigerian and Cameroonian soldiers and militia-members killed in several clashes in Nigeria and Cameroon**

متفرقة في نيجيريا والكاميرون.  
وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى،  
فجر جنود الخلافة في يوم الأربعاء  
(٢٦/رجب) عبوة ناسفة على  
شاحنة تقل عناصر من الجيش  
النيجيري المرتد، على الطريق بين  
بلدتي (ديكوا) و(اجيري) بمنطقة  
(برنو)، ما أدى لتدميرها ومقتل ٧  
عناصر وإصابة ٤ آخرين بجروح.

**التفاصيل ص ٥**

## مقتل وإصابة ٢٦ عنصرا من الجيشين النيجيري والكاميروني والمليشيات باشتباكات وهجمات متنوعة في نيجيريا والكاميرون

أسقط جنود الخلافة بولاية غرب  
إفريقية خلال هذا الأسبوع ٢٦  
عنصرا من الجيش النيجيري المرتد  
والمليشيات الموالية له بين قتيل  
وجريح إضافة إلى ستة عناصر من  
الجيش الكاميروني الكافر بعمليات

## مقتل وإصابة ٢٦ عنصرا من الجيشين النيجيري والكاميروني والميليشيات

### باشتبكات وهجمات متنوعة في نيجيريا والكاميرون

جنود الخلافة برجا لنقل الطاقة الكهربائية، في يوم الأربعاء (٢٦/ رجب)، بتفجير عبوة ناسفة بين بلدي (جاكانا) و(ماينوك) بمنطقة (برنو)، والله الحمد.

#### مقتل ٤ عناصر من الجيش الكاميروني

وفي الكاميرون، هاجم جنود الخلافة في يوم الخميس (٢٧/ رجب) ثكنة للجيش الكاميروني الكافر، في بلدة (سويرام) بمنطقة (ماروا). بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لمقتل أربعة عناصر وإصابة عنصر خامس بجروح، والله الحمد.



آلية للجيش النيجيري استهدفها المجاهدون بتفجير عبوة ناسفة بين بلدي (باما) و(مايري) في (برنو)

#### الأسبوع الماضي

وفي الأسبوع الماضي أسفرت عمليات جنود الخلافة بولاية غرب إفريقيا عن مقتل وإصابة أكثر من ٥٠ عنصرا من الجيش والشرطة النيجيرية والميليشيات كما هاجم المجاهدون منزلين لسؤولي بلديتين وقتلوا اثنين من الحراس وأحرقوا ودمروا ثمانية آليات ومقرا وكنكة بتفجيرات بهجمات متفرقة في نيجيريا والنيجر.



جثة لعنصر من الميليشيات المرتدة قتل باشتباك قرب بلدة (غوزا) في (برنو)

واغتم المجاهدون بندقيتين ودراجة نارية، والله الحمد.

#### مقتل عنصرين من الجيش بهجوم في (يوبي)

وبالانتقال إلى منطقة (يوبي)، حيث هاجم جنود الخلافة في يوم الاثنين (٢/ شعبان) حاجزا للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (كاناما)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصرين وفرار البقية، والله الحمد. وعلى صعيد الحرب الاقتصادية ضد الحكومة النيجيرية المرتدة، أسقط

#### إصباط محاولة للتقدم قرب غابات (بانكي)

وفي (برنو) كذلك، اشتبك جنود الخلافة في يوم الاثنين (٢٤/ رجب) مع دوريات مشتركة للجيش النيجيري والكاميروني والميليشيات، حاولت التقدم نحو مواقع المجاهدين، قرب غابات (بانكي)، بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لمقتل وإصابة عدد منهم وفرارهم، والله الحمد.

#### ٣ قتلى من الميليشيات المرتدة في (برنو)

على صعيد متصل، اشتبك جنود الخلافة في يوم الأربعاء (٢٦/ رجب) مع دورية للميليشيات الموالية للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (غوزا) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصر وفرار البقية. وفي نفس السياق، هاجم المجاهدون، في يوم السبت (٢٩/ رجب)، مقرا للميليشيات المرتدة، قرب بلدة (لاسا) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصرين وفرار البقية.

#### ولاية غرب إفريقية

أسقط جنود الخلافة بولاية غرب إفريقية خلال هذا الأسبوع ٢٦ عنصرا من الجيش النيجيري المرتد والميليشيات الموالية له بين قتل وجريح إضافة إلى ستة عناصر من الجيش الكاميروني الكافر بعمليات متفرقة في نيجيريا والكاميرون.

#### مقتل وإصابة ١٣ عنصرا من الجيش بتفجيرين في (برنو)

وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى، قنر جنود الخلافة في يوم الأربعاء (٢٦/ رجب) عبوة ناسفة على شاحنة نقل عناصر من الجيش النيجيري المرتد، على الطريق بين بلدي (ديكوا) و(اجيري) بمنطقة (برنو)، ما أدى لتدميرها ومقتل سبعة عناصر وإصابة أربعة آخرين بجروح. كما فجر المجاهدون في يوم السبت (٢٩/ رجب) عبوتين ناسفتين على دورية راجلة للجيش النيجيري، على الطريق بين بلدي (واجيروكو) و(دامبا)، ما أدى لمقتل عنصرين، والله الحمد والمئة.

### **Summary:**

#### ***26 members of the Nigerian and Cameroonian armies and militias were killed and wounded***

*This week, ISWAP fighters killed and wounded 21 members of the murtad Nigerian army and loyal militias, in addition six Cameroonian soldiers were killed in separate operations in Nigeria and Cameroon.*

#### ***13 army members killed and injured in two bombings in Borno***

*Rajab 26 – IED attack on a murtad Nigerian army truck between (Dikwa) and (Ajiri), resulting in the truck's destruction and the killing of seven soldiers aboard, four others were injured.*

*Rajab 29 – Two IED attacks on a Nigerian army foot patrol on the road (Wajiroko) – (Damboa), two officers were killed.*

#### ***Thwarting an attempt to advance near the Banki forests***

*Rajab 24 – Clashes with a join Nigerian-Cameroonian armies and militias patrol attempting advance near (Banki forests), some killed and wounded.*

#### ***Deaths from apostate militias in Borno***

*Rajab 26 – Clashes with a patrol of loyalist Nigerian militia in (Goza), killing one, the rest fled.*

*Rajab 29 – Attack on the headquarters of the murtad militia in (Lassa), killing two militiamen and seizing some weapons.*

#### ***Two army personnel killed in Yobe***

*Sha'ban 2 – Attack on a checkpoint of the murtad Nigerian army near (Kanama), two soldiers were killed, an economic war against Nigeria continues.*

*Rajab 26 – IED attack between (Jacana) and (Mainok) in (Borno) on the (Yobe) province border.*

#### ***Four members of the Cameroonian army were killed***

*Rajab 27 – Attack on a barracks of the Cameroonian army in (Swiram) of (Maroua) region, resulting in four soldiers killed and the fifth wounded.*

#### ***Last week***

*Last week, ISWAP operations resulted in the killing and wounding of more than one member of the murtad Nigerian army, police and loyal militias. Two houses of local town officials were attacked, two guards were killed, eight vehicles burnt and destroyed, barracks and headquarters burnt in separate attacks in Nigeria and Niger.*

- an-Naba' 430 – Statements by ISGS – Exclusive source of an-Naba': more than 40 Malian soldiers, Crusader (Wagner) mercenaries and Nigerien militia killed in ambushes of the soldiers of the caliphate in Mali and Niger

## مصدر خاص لـ (النبا): مقتل وإصابة أكثر من ٤٠ عنصرا

### من الجيش المالي وميليشيا (فاغنر) الصليبية والميليشيات النيجرية بكمينين لجنود الخلافة في مالي والنيجر



خاص  
النبا

استهداف رتل مشترك للجيش المالي وميليشيا (فاغنر) على طريق (مينাকা-أنسونغو)

من عناصرهم، وعاد المجاهدون إلى عناصر الجيش المرتد والميليشيا الصليبية، فشنت غارات مكثفة في مواقعهم سالمين، ولله الحمد. ويُعيد بدء الاشتباكات تدخلت الطائرات مكان المعركة، لكنها لم تصب أحدا من المسيرة والمروحية والحربية لتخليص المجاهدين -بفضل الله تعالى-.

ولاية الساحل  
النبا

خاص

قال مصدر خاص لـ (النبا) إن جنود الخلافة قتلوا ٢٥ عنصرا من الميليشيات الموالية لجيش النيجر المرتد وأصابوا آخرين كما قتلوا وأصابوا العديد من عناصر الجيش المالي و(فاغنر) الروسية الصليبية بكمينين محكمين في النيجر ومالي.

**مقتل ٢٥ عنصرا من  
الميليشيات الموالية  
لجيش النيجر المرتد**

بمنطقة (تيلابيري) غربي النيجر، في يوم الأحد (١٦/رجب)، واشتبكوا معهم بمختلف أنواع الأسلحة، ما أدى لمقتل ٢٥ عنصرا وإصابة آخرين وفرارهم، وعاد المجاهدون إلى مواقعهم سالمين، ولله الحمد.

**قتلى وجرحى من الجيش  
المالي و(فاغنر) الصليبية**

وعلى الجانب المالي، نصب جنود الخلافة، في يوم الأحد (١/شعبان)، كميناً مسلحاً لرتل عسكري مشترك للجيش المالي

المرتد وميليشيا (فاغنر) الصليبية، على طريق (مينাকা-أنسونغو) شمال شرقي مالي، واستهدفهم بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لمقتل وإصابة العديد

وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى، كمن جنود الخلافة لدوريات من الميليشيات الموالية لجيش النيجر المرتد، حاولت تعقب المجاهدين

#### Summary:

**An exclusive source of an-Naba: More than 40 members of Malian army, Wagner Crusader militia and the Nigerien militia were killed and injured in two ambushes in Mali and Niger**

25 members of the loyalist Nigerien militia were killed and wounded. Many members of the Malian army and Wagner militia were killed and wounded in two elaborate ambushes in Niger and Mali.

**25 members of the militia loyal to the murtad Nigerien army were killed**

Rajab 16 – 25 members of loyalist Nigerien militia were killed, others wounded in the clashes in (Tillaberi).

**Dead and wounded from the Malian army and Wagner Crusaders**

Sha'ban 1 – Ambush on a joint military convoy of the murtad Malian army and Wagner Crusaders militia on the (Menaka)-(Ansongo) road, resulting in many deaths and injuries. Shortly after the battle, drones, helicopters and warplanes arrived in the area, trying to retaliate against ISGS fighters, ending up in failure.



- Statement by az-Zallaqa Media – *Dozens of Burkinabe soldiers killed in two separate attacks*

هلاک العشرات من الجيش البورکینی فی هجومین متفرقین

الزلاقة

منطقة بورکینا
[ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمین ]
منبر الفرسان

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

فی يوم الإثنين 02 شعبان 1445هـ الموافق لـ 12 فبراير 2024م تمكن مقاتلو جماعة نصره الإسلام والمسلمین من اقتحام مقر للقوات البورکینیة فی (سوغل) فی ولاية (تنکودوغو) مما أسفر عن مقتل (12) عنصراً وغنم المجاهدون (10) كلاشنيكوف وأمتعة أخرى متنوعة

– وفي يوم الثلاثاء 03 شعبان 1445هـ الموافق لـ 13 فبراير 2024م تمكن مقاتلو جماعة نصره الإسلام والمسلمین من قتل (15) من اللقوات البورکینیة أثناء إشتباك وقع بينهم فی (نشابوني) فی ولاية (فادنخورما) وغنم المجاهدون (11) كلاشنيكوف و(2) بيكا و(1) أربي جي و(9) قذائف أربي جي و(11) دراجة نارية و(14) سلسلة بيكا وأمتعة أخرى متنوعة ولله الحمد والمنة

رقم | 119
04 شعبان 1445هـ | 14 فبراير 2024م

**Summary:**

February 12 – JNIM fighters stormed the headquarters of the Burkinabe forces in (Soguel), 12 soldiers were reported dead, a large quantity of weapons was looted.

February 13 – 15 Burkinabe soldiers were killed in the clash in (Nashabuni), 11 motorcycles and a large quantity of weapons, ammo and explosives were seized.







- Statement by az-Zallaqa Media – attack on a Nigerian army checkpoint

## هجوم على نقطة تفتيش للجيش النيجيري

منطقة بوركيننا
[ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين ]
منبر الفرسان

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

**في يوم الثلاثاء 03 شعبان 1445هـ الموافق لـ 13 فبراير 2024م  
 وتوفيق من الله تعالى تمكنت سرية من سرايا جماعة نصره  
 الإسلام والمسلمين من الهجوم على نقطة تفتيش للجيش  
 النيجيري في (فيلما) بولاية (دوسا) ما أسفر عن مقتل واحد  
 على الأقل وغنم المجاهدون (5) كلاشنيكوف وأغراض عسكرية  
 متنوعة و لله الحمد والمنة**

05 شعبان 1445هـ | 15 فبراير 2024م

رقم | 120

**Summary:**

February 13 – Attack on a Nigerian army checkpoint in (Velma), at least one soldier was killed, some weapons were seized.

- Statement by az-Zallaqa Media – Attack on Wagner Group motorcycles

## إستهداف دراجات نارية لمرتزقة فاغنر

منطقة أرييندا
[ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين ]
منبر الفرسان

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

**في يوم الإثنين 2 شعبان 1445هـ الموافق لـ 13 فبراير 2024م تمكنت سرية من سرايا  
 جماعة نصره الإسلام والمسلمين من استهداف دراجات نارية لمرتزقة فاغنر بعبوة ناسفة  
 على الطريق الرابط بين قريتي «دوما» و «ويري» ما أسفر عن تدمير دراجتين وهلاك بعض  
 العناصر من مرتزقة فاغنر ولله الحمد والمنة**

5 شعبان 1445هـ | 15 فبراير 2024م

رقم | 37

**Summary:**

February 13 – IED attack targeting Wagner mercenaries' motorcycles between (Douma) and (Weri), two motorcycles were destroyed, some deaths reported.







## February 18:

- Statement by ISGS – Seven murtad Malian loyalist militia-members killed in an attack by soldiers of the Caliphate in Northern Mali



ISLAMIC STATE

## مقتل 7 عناصر من الميليشيات الموالية للجيش المالي المرتد بهجوم لجنود الخلافة شمال شرق مالي

ولاية الساحل الأحد 8 شعبان 1445 هـ

بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة حاجزا للميليشيات الموالية للجيش المالي المرتد، عند مدخل بلدة (أنسونغو) شمال شرقي مالي، أول أمس، واشتبكوا معهم بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لمقتل 7 عناصر وإصابة آخرين وفرارهم، واغتنم المجاهدون 4 بنادق، وعادوا إلى مواقعهم سالمين، ولله الحمد.

### Translation:

By the grace of God, Almighty, two days ago soldiers of the caliphate attacked a checkpoint of murtad Malian loyalist militia at the gates of (Ansongo) in North-Eastern Mali. Seven of them were killed, others wounded. Four rifles were looted. The Mujahidin safely returned to their base. Praise be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Continuous attacks by JNIM on Burkinabe and Nigerien forces



## تواصل جماعة النصر هجماتها ضد القوات البوركينية والنيجيرية

منبر الفرسان [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصر الإسلام والمسلمين ] منطقة بوركينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الخميس 05 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 15 فبراير 2024م تمكن مقاتلو جماعة نصر الإسلام والمسلمون من اقتحام نقطة تفتيش للجيش النيجيري في (تيرا) بولاية (تلابيري) فولى أعداء الله مدبرين تاركين وراءهم بعض الأغراض العسكرية

- وفي يوم الجمعة 06 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 16 فبراير 2024م إشتبك مقاتلو جماعة نصر الإسلام والمسلمين مع الميليشيات البوركينية بين (سامغا) و (كوغوي) بولاية (كوغبيلوغو) فلاذ أعداء الله بالفرار تاركين وراءهم (1) بيكا و(4) دراجات تارية وأمتعة أخرى ولله الحمد والمنة

رقم | 121

08 شعبان 1445 هـ | 18 مايو 2024م



## Jama'at Nusrat al-Islam wal Muslimeen Continues Its Attacks Against Burkinabe and Nigerian Forces

Minbar Al Fursan

[ Az-Zallaqa Media Foundation | Jama'at Nusrat al-Islam Wal Muslimeen ]

Burkina Region

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

On Thursday 5 Sha'ban 1445 H corresponding to 15 February 2024 M, mujahidin of Jama'at Nusrat al-Islam wal Muslimeen were able to storm a checkpoint of the Nigerian army in (Tira) in the province of (Tilabiri) and forced the enemies of Allah to flee and leave behind them some military equipment.

- On Friday 6 Sha'ban 1445 H corresponding to 16 February 2024 M, fighters of Jama'at Nusrat al-Islam wal Muslimeen clashed with Burkinabe militias between (Samga) and (Kogoi) in the province of (Kogbilogo) and the enemies of Allah fled and left behind them (1) PIKA, (4) motorcycles, and other equipment, and praise be to Allah.

8 Sha'ban 1445 H | 18 February 2024 M

Number | 121

### Summary:

February 15 – Assault on the Nigerian army forces in (Tira), forcing them to flee, some military equipment was seized.

February 16 – JNIM fighters clashes with Burkinabe militias between (Samga) and (Kogoi), capturing four motorcycles and some weapons.

### February 20:

- Statement by ISWAP – Eight murtad Nigerian soldiers killed in an attack by soldiers of the caliphate in Southern Niger



مقتل وإصابة 8 عناصر من جيش النيجر المرتد بهجوم لجنود الخلافة جنوب النيجر

ولاية غرب إفريقية الثلاثاء 10 شعبان 1445 هـ

بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة ثكنة لجيش النيجر المرتد، في بلدة (أساكا كورا) بمنطقة (ديفا) أمس، واشتبكوا معهم بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لمقتل ضابط وعنصر وإصابة 6 آخرين، واغتنم المجاهدون آية رباعية الدفع وأسلحة متنوعة وذخائر، ولله الحمد.

### Translation:

By the grace of God, Almighty, yesterday soldiers of the caliphate attacked barracks of the murtad



Nigerien army in (Asaka Kora) – (Diffa). One officer and one soldier were killed, six others wounded. The Mujahidin captured a 4x4 vehicle, several weapons and ammunition. Praise be God.

- Photo set by ISGS – Murtad Nigerien loyalist militia killed in ambush by soldiers of the caliphate in (Tillaberi) – Western Niger











- Statement by ISWAP – (Yadi) – (Yobe)



**Translation:**

*By the grace of God, Almighty, yesterday soldiers of the caliphate, attacked barracks of the murtad Nigerian army, in (Yadi) – (Yobe). One was killed, the rest fled. One 4x4 vehicle was damaged, several weapons captured. Praise be God.*

- Photo set by ISGS – soldiers of the caliphate attack a checkpoint of loyalist apostate Malian militia at the entrance of (Ansongo), northeastern Mali















هجوم المجاهدين على حاجز للميليشيات الموالية للجيش المالي قرب بلدة (أنسونغو)

شعبان 1445



SAHIL



فرار عناصر الميليشيات المرتدة بعد هجوم المجاهدين على حاجزهم قرب بلدة (أنسونغو)

شعبان 1445



SAHIL





- Video by A'maq News Agency – February 19 – attack by soldiers of the caliphate on a base of the Nigerian army (Boni Yadi) – (Yobe) (39 sec.)





- Photo set by ISWAP – *Soldiers of the caliphate attack a barracks of the murtad Nigerien army in (Asaka Kura) – (Diffa), southern Niger*



جنود الخلافة قبيل انطلاقهم لهجوم على ثكنة الجيش النيجري في بلدة (أساكا كورا) شعبان 1445 WEST AFRICA







هجوم المجهدين على ثكنة لجيش النيجر في بلدة (أساكا) بمنطقة (ديفا) شعبان ٢٠١٥ WEST AFRICA



قتلى جيش النيجر بهجوم المجهدين على ثكنتهم في بلدة (أساكا كورا) شعبان ٢٠١٥ WEST AFRICA





- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Burkina Faso)



**Translation:**

February 20 – attack on a patrol of the Burkinabe army with an IED in (Sisi) – (Fadangorma) at ten pm tonight.

- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Burkina Faso)



**Translation:**

February 20 – a second vehicle of the Burkinabe army hit by an IED in (Sisi) – (Fadangorma) only two hours after the first convoy was struck.



- Statement by az-Zallaqa Media – Wagner Group motorcycles fall into a trap of the Mujahidin

دراجات مرتزقة فاغنر في مصيدة المجاهدين

منبر الفرسان [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين ] منطقة أربندا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الإثنين 2 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 12 يناير 2024 م، وبتوفيق من الله تعالى، تمكنت إحدى سرايا جماعة نصرة الإسلام والمسلمين من استهداف درّاجات نارّية لمرتزقة فاغنر على الطريق الرابط بين (سرما) و(بوني)، ما أدّى لسقوط قتلى وجرحى في صفوف المرتزقة وتدمير عدد من الدراجّات الناريّة ولله الحمد والمنّة.

رقم | 38

10 شعبان 1445 هـ | 20 فبراير 2024 م

**Summary:**

January 12 – Wagner mercenaries travelling on motorcycles were attacked on the road (Sarma) – (Bonni), resulting in deaths and injuries among the mercenaries ranks.

**February 21:**

- Statement by az-Zallaqa Media – *directed IED attack on Burkinabe forces*

إستهداف القوات البوركينية بعبوة موجهة

منبر الفرسان [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين ] منطقة بوركينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الأحد 08 شعبان 1445هـ الموافق لـ 18 فبراير 2024م تمكن مقاتلو جماعة نصره الإسلام والمسلمين من استهداف القوات البوركينية بعبوة موجهة بين (دوتي) و (كويني) بولاية (ديدوغو) ما أدى إلى وقوع خسائر بشرية ومادية في صفوفهم

رقم | 122

10 شعبان 1445هـ | 20 فبراير 2024م

Targeting of Burkinabe Forces With A Directed IED

Minbar Al Fursan [ Az-Zallaqa Media Foundation | Jama'at Nusrat al-Islam Wal Muslimeen ] Burkina Region

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

On Sunday 8 Sha'ban 1445 H, corresponding to 18 February 2024 M, fighters of Jama'at Nusrat al-Islam wal Muslimeen were able to target Burkinabe forces with a directed IED between (Doti) and (Koini) in (Didogo) province, which led to human casualties and material losses among their ranks.

Number | 122

10 Sha'ban 1445 H | 20 February 2024 M

**Summary:**

February 18 – IED attack on the Burkinabe forces between (Doti) and (Koini), an unspecified number of human and material losses.



- Statement by az-Zallaqa Media – *New massacres among civilians in (Macina)*

مجازر جديدة بحق المدنيين في ماسينا

الزلاقة

منطقة ماسينا
[ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين ]
منبر الفرسان

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

لا يزال الجيش المالي ومرتبقة فاغر يمارسون أعمالهم الإجرامية بحق الشعوب المستضعفة فتارة يهاجمونهم في الأسواق وأخرى في تجمعات الأفراح والأعراس ففي يوم الخميس 5 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 15 فبراير 2024 م قام الجيش المالي بمجزرة على الشعوب الذين كانوا في طريقهم إلى السوق قرية «داندوقو» بولاية كوليكورو راح ضحيتها 16 مدنيا

وفي يوم الجمعة 6 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 16 فبراير 2024 م قامت طائرة تابعة للجيش المالي بغارة جوية على المدنيين الذين كانوا على وليمة عرس في قرية «كونوكاسي» قرب مدينة «مولودو» بولاية سيقو فقتلت 14 من الأبرياء العزل

وفي يوم الأربعاء 4 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 14 فبراير 2024 م قام الجيش المالي ومرتبقة فاغر بمجزرة بشعة في حق المدنيين في قرية «دولا» قرب مدينة «نيونو» راح ضحيتها 10 مدنيين معظمهم من الأطفال وامرأة عجوز، ليعلنوا على إثر هذه الغارة الآتمة بأنهم قاموا بتحبيد عدد من المجاهدين بما فيهم حسب زعمهم مسؤول المتفجرات وإنما في هذا المقام ننفي ونكذب هذه الإدعاءات الباطلة. وختاما نسأل الله أن يرحم إخواننا المسلمين رحمة واسعة سائلين الله أن ينتقم لهذه الدماء البريئة الطاهرة وإنالله وإنما إليه راجعون

11 شعبان 1445 هـ 21 فبراير 2024 م
رقم | 97

### **Summary:**

*February 15 – Multiple crimes were conducted by the Mali army against civilian population. On this day, FAMA massacred civilians on their way to the local market in (Dandougou) (Kulikoro), 16 people were killed.*

*February 16 – Airstrikes conducted by a Malian army plane resulted in the death of 14 civilians on a wedding feast in (Konokasi), near (Moloudou).*

*February 14 – Mali army and Wagner mercenaries carried out a massacre in (Doula), near (Niono), killing 10 civilians, most of them children and old women. The government's side claimed to have conducted a raid against JNIM, eliminating a number of fighters, JNIM denies the allegations.*



## February 22:

- Statement by az-Zallaqa Media – *Simultaneous attacks on the Malian army*

## ضربات متزامنة تستهدف الجيش المالي

منبر الفرسان | مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين | منطقة ماسينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الخميس 5 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 15 فبراير 2024 م نصب المجاهدون كميناً للجيش المالي في الطريق الرابط بين مدينتي «كيثا» و «باماكو» فلاذ العدو بالفرار، وغنم المجاهدون سلاح دوشكا وكلاشينكوف وكمية من الذخائر كما تم إحراق آليتين ولله الحمد والمنة وفي يوم الإثنين 9 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 19 فبراير 2024 م نصب المجاهدون كميناً للجيش المالي في نفس الطريق ففر أعداء الله مدبرين ولله الحمد والمنة وفي يوم الأربعاء 11 شعبان 1445 هـ الموافق لـ 21 فبراير 2024 م قام المجاهدون بثلاث عمليات متزامنة في مدينة «نيونو» بولاية سيقو ما أسفر عن السيطرة الكاملة على بوابتين وقتل 3 عناصر على الأقل كما استهدف المجاهدون ثكنة للجيش المالي بقذائف الهاون، وغنم المجاهدون 6 كلاشينكوف و1 بيكا وكمية من الذخائر كما تم إحراق 9 آليات للجيش المالي. ولله الحمد والمنة

رقم | 98

12 شعبان 1445 هـ 22 فبراير 2024 م



**Summary:**

February 15 – Ambush on the Malian army on the road between (Kita) and (Bamako), the army fled, leaving a quantity of weapons and ammo. Two vehicles were burnt.

February 19 – Ambush on the Malian army between (Kita) and (Bamako), the army withdrew.

February 21 – Three simultaneous operations were conducted in (Niono), capturing two city gates and killing three Malian soldiers. Mali army's barracks were targeted by mortar shelling. Weapons and ammo caches were seized in the aftermath, nine vehicles were burnt.





## غنائم المجاهدين في "نيونو" بولاية "سيقو"



12 شعبان 1445 هـ - 22 فبراير 2024م



## مقتطفات من سيطرة المجاهدين في "نيونو" بولاية "سيقو"



12 شعبان 1445 هـ - 22 فبراير 2024م





غنائم المجاهدين بين مدينتي "كيثا" و "باماكو"



12 شعبان 1445هـ | 22 فبراير 2024م

- Statement by az-Zallaqa Madia – Explosive devices hitting the Burkinabe army

## العبوات الناسفة تنسف الجيش البوركيني



منطقة بوركينا[ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين ]منير الفرسان

### بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الثلاثاء 10 شعبان 1445هـ الموافق لـ 20 فبراير 2024م تمكنت سرية من سرايا جماعة نصرة الإسلام والمسلمين من استهداف رتل للجيش البوركيني بأربع عبوات ناسفة في قريتي (سيسي) و (نغاري) بولاية (فادانغورما) ما أدى إلى وقوع خسائر بشرية ومادية في صفوف العدو - وفي نفس اليوم واليوم التالي تمكن أسود الألغام من استهداف دورية للجيش البوركيني بـ(10) عبوات ناسفة بين قريتي (إرنا) و (جيجوي) بولاية (بانفورا) ما أدى إلى وقوع خسائر بشرية ومادية في صفوف العدو - وفي نفس اليوم تكمن أسود الألغام من استهداف دورية الجيش البوركيني بعبوتين ناسفتين في (بويكورو) بولاية (بانفورا) ما أدى إلى وقوع خسائر بشرية ومادية في صفوف العدو ولله الحمد والمنة

رقم | 12311 شعبان 1445هـ | 21 فبراير 2024م

**Summary:**

February 20 – four IEDs were used to target a Burkinabe army convoy between (Sisi) and (Ngari), some human and material losses were reported.

Same day – IED attack on a Burkinabe army patrol between (Arna) and (Jigwe).

Same day - Two IEDs were used to ambush a Burkinabe army patrol in (Boykoro), unspecified number of casualties.

Next day – IED attack on a Burkinabe army patrol between (Arna) and (Jigwe)



- Statement by az-Zallaqa Media – *Four Beninese soldiers killed*

مقتل (4) عناصر من الجيش البيني

منبر الفرسان | مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين | منطقة بوركينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم السبت 07 شعبان 1445هـ الموافق لـ 17 فبراير 2024م تمكن مقاتلو جماعة نصرة الإسلام والمسلمين من نصب كمين للجيش البيني قرب الحدود البوركينية ما أسفر عن مقتل (4) عناصر من العدو وغنم المجهدون (4) كلاشنيكوف و(3) دراجات نارية وأمتعة أخرى متنوعة ولله الحمد والمنة

رقم | 124

11 شعبان 1445هـ | 21 فبراير 2024م

**Summary:**

February 17 – JNIM fighters staged an ambush on the Beninese army near the Burkinabe border, four soldiers were killed, three motorcycles and a few weapons seized.



جانب من غنائم المجهدين في بنين

az-Zallaqa

11 شعبان 1445هـ | 21 فبراير 2024م